
Rada Gminy Turawa 
Radni Sesja 

Protokół nr III/2024 

III Sesja w dniu 22 maja 2024  

Obrady rozpoczęto 22 maja 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:34 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Michał Bochański 

2. Aneta Buczek 

3. Iwona Duda 

4. Jerzy Farys 

5. Daniel Jonczyk 

6. Sebastian Klotka 

7. Mariola Kornek-Gancarek 

8. Marianna Labisz 

9. Mariusz Lasak 

10. Bernard Loch 

11. Sebastian Moczko 

12. Benedykt Śliwa 

13. Kamil Świtała 

14. Rafał Twardawski 

15. Krystyna Wieczorek 

Z Urzędu Gminy: 

Wójt – D. Pikos, Z-ca Wójta M. Bochańska, Skarbnik – K. Szypot, Sekretarz – A. Grodek, 

Mecenas pełniący obsługę prawną w Urzędzie Gminy, Kierownik GOPS - M. Czerwińska, 

Kier. Ref. Budownictwa – A. Kansy – Grzesik, Kier. Ref. OŚ D. Jantos, Z-ca Dyr. GZEAS – 

J. Przybyła, Insp R. Goroński, insp. D. Kupka 

1. Sprawy regulaminowe. 

a) Otwarcie obrad, 

Przewodnicząca Rady Gminy Iwona Duda otworzyła III sesję Rady Gminy Turawa. Powitała 

zebranych radnych, Wójta Gminy i obecnych na sesji pracowników Urzędu Gminy. 

b) Wręczenie zaświadczenia nowo wybranemu radnemu, 

Zgodnie z ustalonym porządkiem obrad Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w 

Turawie Pani Aleksandra Kansy - Grzesik wręczyła zaświadczenie radnemu, który nie mógł 

uczestniczyć w sesji inauguracyjnej: 



- Daniel Jonczyk 

c) Ślubowanie radnego, 

Przystąpiono do ceremonii ślubowania. 

Przewodnicząca Rady Gminy omówiła przebieg ceremonii ślubowania. Przytoczyła, że 

ślubowanie może zostać zakończone wyborem słowa Ślubuję” lub zwrotem. „Ślubuję, tak mi 

dopomóż Bóg”.  

Po wywołaniu i powstaniu radnego Daniela Jonczyka Przewodnicząca Rady Gminy odczytał 

rotę ślubowania: „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję 

uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 

względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 

Radny Daniel Jonczyk złożył ślubowanie - „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

 

d) Stwierdzenie quorum, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, iż na sali obecnych jest 14 radnych. 

 

e) Przedstawienie porządku obrad, 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych, że porządek obrad wraz z materiałami 

na sesję  został w ustawowym terminie umieszczony  na e- sesji i  radni mieli możliwość 

zapoznania się  z  wszystkimi materiałami. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Bernard Loch 

 

f) Głosowanie nad ewentualnymi poprawkami do protokołu z ostatniej sesji. 

 

Radni nie wnieśli  poprawek do protokołu z ostatniej sesji. 

 

2. Powołanie Komisji Wnioskowej. 

 

Zgłoszono kandydaturę: radnych Rafał Twardawski i Sebastian Klotka. Radni wyrazili zgodę 

na udział w pracy komisji. 

 

Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Wnioskowej..  



 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, 

Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sebastian Klotka 

NIEOBECNI (1) 

Bernard Loch 

 

3. Działalność Spółki Wodnej na terenie Gminy Turawa w 2023 roku i plan na 2024. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że materiał umieszczony został w ustawowym 

terminie na e sesji. Ponadto poprosiła o przedstawienie w skrócie w/w zagadnienia.  

Inspektor ds. rolnictwa i melioracji Pan Rafał Goroński omówił wysokość zebranych składek 

w 2023 roku z podziałem na poszczególne sołectwa w gminie Turawa. Następnie przedstawił 

zakres prac melioracyjnych wykonanych przez Gminną Spółkę Wodną w poprzednim roku. 

Kolejno przedstawił prace melioracyjne wykonane już w 2024 roku oraz plan. Poinformował 

również o uzupełnieniu składu Zarządu Gminnej Spółki Wodnej od 18.12.2023 r. 

Przewodniczącym został Pan Patryk Kensy z Zakrzowa Turawskiego, Wiceprzewodnicząca 

została Pani Sabina Koj z Ligoty Turawskiej. 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała jaki jest pomysł spółki, aby zachęcić mieszkańców do 

płacenia składek.  

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu OŚ informując, że nowy zarząd, nowe pomysły, 

zaangażowanie oraz realizacja prac melioracyjnych powinna zachęcić mieszkańców do wpłat.  

Przewodniczący Komisji Ładu, Porządku i Rolnictwa radny S. Moczko poinformował, iż na 

posiedzeniu komisji obecny był Pan Przewodniczący GSW. Przedstawił zakres oraz plan 

pracy spółki. Ponadto komisja zwróciła uwagę na zbyt małe środki na meliorację 

zabezpieczone w budżecie gminy.  

Radna A. Buczek zwróciła uwagę na zestawienie przedstawiające wpływ środków z 

podziałem na poszczególne sołectwa, aby kolejna informacja była bardziej szczegółowa i 

zawierała m.in. liczbę mieszkańców danego sołectwa oraz określenie procentowe względem 

wpłat.  

Radny S. Klotka nawiązał do współpracy na etapie lokalnym z GSW oraz o przygotowanie 

promocji i zakresu działania spółki dla mieszkańców.  

 

4. Analiza gospodarki odpadami komunalnymi w gminie Turawa za 2023 r. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że materiał umieszczony został w ustawowym 

terminie na e sesji. Ponadto poprosiła o przedstawienie w skrócie w/w analizy.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska D. Jantos przedstawił zakres analizy. Coroczna 

analiza ma przedstawia informacje na temat ilości odpadów wytwarzanych na terenie gminy, 

możliwości techniczne i organizacyjne gminy w zakresie przetwarzania odpadów 

komunalnych oraz przedstawa potrzeby inwestycyjne i poniesione koszta związane z 

wywozem odpadów komunalnych.  



Radny D. Jonczyk zwrócił uwagę na różnicę w liczbie mieszkańców na terenie gminy Turawa 

a objętych deklaracją z tytułu odpadów komunalnych.  

Odpowiedzi udzielił D. Jantos informując, że na bieżąco weryfikowane są deklaracje.  

Z-ca Wójta M. Bochańska uzupełniła wypowiedź informując, że w tej liczbie są osoby 

zameldowane a nie zamieszkujące na terenie gminy.  

Radna A. Buczek nawiązała do zwiększenia limitu oddawania odpadów komunalnych w 

zakresie odpadów budowlanych oraz wydłużeniu okresu rozliczenia.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że limit został już zwiększony z 300 kg na 500 kg.  

Z-ca Wójta przedstawiła koszt wywozu tego typu odpadów w momencie zwiększenia limitu.  

Całą dyskusję odzwierciedla transmisja umieszczona na e-sesji.  

 

5. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Turawa za lata 2022-2023. 

 

Informacje przygotował Kier. Ref. Ochrony Środowiska D. Jantos. Radni otrzymali 

informację w formie pisemnej na e-sesji. 

Kier. Ref. Ochrony Środowiska D. Jantos omówił zakres w/w raportu. Przedstawił główne 

zadania m.in. ochrona powietrza i gospodarka niskoemisyjna, gospodarka wodnościekowa, 

kompleksowa gospodarka odpadów komunalnych, edukacja ekologiczna mieszkańców 

Gminy Turawa. 

Radny B. Śliwa zadał pytanie w sprawie okresu monitoringu wysypiska śmieci w 

Bierdzanach.  

Odpowiedzi udzielił D. Jantos informując, że okres monitoringu byłego wysypiska śmieci w 

miejscowości Bierdzany uregulowane jest odgórnymi przepisami nie wskazując dokładnej 

daty.  

 

 

6. Informacja o realizacji inwestycji zaplanowanych na 2024 r. 

 

Informacje przygotowała Kier. Ref. Budownictwa A. Kansy - Grzesik. Radni otrzymali 

informację w formie pisemnej na e-sesji. 

Informacja zawierała zagadnienia: 

- Budowa żłobka wraz z infrastrukturą w Kotorzu Małym, 

- Przebudowa ul. Głównej w Ligocie Turawskiej, 

- Modernizacja dróg w miejscowościach: Kadłub Turawski, Zakrzów Turawski, Ligota 

Turawska, Bierdzany, Rzędów, Turawa, Kotórz Mały, Kotórz Wielki, Zawada, Węgry i 

Osowiec, 

- Modernizacja drogi wewnętrznej wraz z infrastrukturą towarzyszącą w Turawie, 

- Budowa nowego boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem o stałej konstrukcji przy 

Publicznej Szkole Podstawowej w Zawadzie, 

- Przebudowa boiska wielofunkcyjnego o nawierzchni polipropylenowej przy Szkole 

Podstawowej w miejscowości Ligota Turawska 
 
Radny J. Farys zadał pytanie w sprawie kontynuacji inwestycji oświetlenia ulicy Letniskowej 

w miejscowości Rzędów. 

Kier. Ref. Budownictwa poinformowała, że w budżecie są przeznaczone środki na 

oświetlenie, ale na ten moment nie ma wskazanych punktów świetlnych 

Radny J. Farys odniósł się do inwestycji „Budowa nowego boiska wielofunkcyjnego wraz z 

zadaszeniem o stałej konstrukcji przy Publicznej Szkole Podstawowej w Zawadzie”. Zwrócił 



uwagę, że na terenie gminy są inwestycje bardziej pilniejsze m.in. rozbudowa publicznej 

szkoły w Zawadzie oraz przedszkola. Przytoczył również, czy kolejna tak duża hala jak w 

Turawie jest potrzebna w Zawadzie oraz czy dzierżawa przez pierwsze 3 lata przez podmioty 

zewnętrzne nowej hali w Zawadzie będzie możliwa. Radny podsumowując swoją wypowiedź 

zaproponował rozbudowę przedszkola i szkoły w Zawadzie z mniejszą halą sportową oraz 

zwrócił uwagę na koszty utrzymania dużej hali sportowej wydatkowanych w przyszłości ze 

środków oświatowych.  

Wójt Gminy D. Pikos ustosunkował się do wypowiedzi radnego informując, że nie ma zapisu 

w projekcie o dofinansowanie i dzieci z innych miejscowości, LZS-y będą mogli korzystać z 

hali, omówił koszta hali sportowej w miejscowości Turawa w porównaniu do inwestycji w 

Zawadzie i źródeł ogrzewania, poinformował również, że w hali znajdować się będą dwie 

dodatkowe klasy oraz strzelnica.  

Radny J. Farys ponownie nawiązał do wynajmu hali sportowej w Zawadzie dopiero po 3 

latach funkcjonowania.  

Z-ca Wójta M. Bochańska odczytała fragment umowy o dofinansowanie z której wynika, że 

w okresie trwałości tj. 10 lat obiekt powinien być wykorzystywany do celów sportowych a nie 

działań kulturalnych czy wystaw.  

Radny J. Farys zadal pytanie czy osoby z Opola będą mogły wynająć halę. 

Z-ca Wójta poinformowała, że na ten moment nie ma takiego zapisu w umowie, a hala ma 

powstać na potrzeby mieszkańców gminy. 

Radny K. Świtała zapytał o lokalizację inwestycji przebudowa boiska wielofunkcyjnego o 

nawierzchni polipropylenowej przy Szkole Podstawowej w miejscowości Ligota Turawska 

oraz odniósł się do realizacji boiska na błoniach. 

Kier. Ref. Budownictwa poinformowała, że inwestycja będzie realizowana przy szkole.  

Radna A. Buczek odniosła się do wypowiedzi Radnego K. Świtała informując, że o boisko 

przy szkole zabiegała od początku poprzedniej kadencji Rady Gminy. Inwestycja realizowana 

będzie ze środków budżetu oraz z funduszu sołeckiego. Natomiast boisko na błoniach 

realizowane będzie za zgodą księdza proboszcza o wymiarach 20 m x 40 m realizowane 

wkładem własnym. Pozyskano maty z byłego orlika z miejscowości Olesno.  

Wójt uzupełnił dyskusję informując, że boisko przy szkole będzie miało wymiar 30 m x14 m. 

Przewodnicząca rady nawiązała do braku inwestycji na placu przed ośrodkiem zdrowia w 

Osowcu  

Całą dyskusję odzwierciedla transmisja umieszczona na e-sesji.  

 

7. Stan przygotowań do sezonu turystycznego. 

 

Informacje przedstawiła Sekretarz Gminy A. Grodek. Radni otrzymali informację w formie 

pisemnej na e-sesji. 

 

 

8. Ocena zasobów z Pomocy Społecznej - Uchwała w sprawie przyjęcia "Oceny zasobów 

pomocy społecznej Gminy Turawa za 2023 r." 

Wójt Gminy Turawa przed sesją wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały, którą  radni 

otrzymali przed  sesją i mieli możliwości zapoznania się z jej treścią. 

Kierownik GOPS omówiła projekt uchwały oraz poinformowała, że autopoprawka dot. 

zaktualizowania podstawy prawnej.  

 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna – głosowanie indywidualne, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – brak uwag.  



 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia "Oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Turawa za 2023 r." - 

AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Bernard Loch 

 

9. Podjęcie uchwał. 

 

a) Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Turawie za rok 2023 wraz z wykazem w zakresie potrzeb pomocy społecznej w 

Gminie Turawa, 

Wójt Gminy Turawa przed sesją wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały, którą  radni 

otrzymali przed  sesją i mieli możliwości zapoznania się z jej treścią. 

Kierownik GOPS M. Czerwińska omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawką, która 

polegała na zaktualizowaniu podstawy prawnej.  

 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna – głosowanie indywidualne, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – bez uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Turawie za 

rok 2023 wraz z wykazem w zakresie potrzeb pomocy społecznej w Gminie Turawa - 

AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Bernard Loch 

 

b) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych, 

 

Projekt uchwały przedstawiła J. Przybyła z-ca dr GZEAS.  



 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna – bez uwag, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – bez uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Bernard Loch 

 

c) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości, 

 

Projekt uchwały przedstawił Kier. Ref., Ochrony Środowiska D. Jantos  

 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna – bez uwag, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – bez uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcie umowy 

dzierżawy nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Bernard Loch 

 

d) Uchwała w sprawie opłaty targowej, 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż do Biura Rady wpłynęła autopoprawka w 

 przedmiotowym projekcie uchwały. 

Projekt uchwały przedstawiła Daria Kupka – inspektor ds. windykacji należności i rozliczania 

VAT z Referatu Planowania, Finansów i Podatków. 



W związku z nagłym opuszczeniem sali radnego Rafała Twardawskiego, Przewodnicząca 

Rady ponownie sprawdziła qvorum.  

Poszczególne stałe komisje przedstawiły stanowiska w przedmiotowym projekcie. Na komisji 

Ładu, Porządku i Rolnictwa, Radny Sebastian Klotka zwrócił szczególną uwagę na zwięzły 

wachlarz inkasentów wskazanych w załączniku nr 2 do projektu uchwały. 

Mecenas pełniący obsługę prawną w UG wskazał, iż katalog interesantów zgodnie z prawem 

musi zawierać szczegółowy wykaz osób. 

Radny Jerzy Farys zapytał, czy mobilne podmioty przemieszczające się na trenie gminy w 

danym dniu będą musiały ponosić opłatę za każdy postój oraz zwrócił uwagę na wysokość 

wzrostu opłaty względem aktualnie obowiązującej wysokości. Wyraził obawy odnośnie 

zmniejszenia osób zainteresowanych sprzedażą, zasugerował podział opłaty na stawkę 

weekendową oraz tygodniową. Odniósł się również do sposobu działania w przypadku 

odmowy wydania karty porządkowej przez Wójta Gminy. 

Zastępca Wójta Maria Bochańska omówiła proces realizacji przepisów zawartych w uchwale.  

Radny Daniel Jonczyk zwrócił uwagę na różnorodność interpretacji zapisu poboru opłaty 

względem powierzchni. 

Zastępca Wójta Maria Bochańska wskazała, że po 10 m2 opłata będzie pobierana jako kolejne 

stanowisko, licząc kolejno co 10 m2. 

Mecenas pełniący obsługę prawną w UG dodatkowo zinterpretował zapis. 

Radny Jarzy Farys, Zastępca Wójta Maria Bochańska prowadzili dyskusję nad omyłką 

pisarską w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
opłaty targowej - AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Michał Bochański, Iwona Duda, Sebastian Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna 

Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Krystyna 

Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Aneta Buczek, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk 

NIEOBECNI (2) 

Bernard Loch, Rafał Twardawski 

 

e) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Turawa, 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji M. Lasak 

 

Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Turawa,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (2) 

Bernard Loch, Rafał Twardawski 

 

f) Uchwała w sprawie zmiany budżetu na 2024 r. 

 

Wójt Gminy Turawa przed sesją wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały, którą  radni 

otrzymali przed  sesją i mieli możliwości zapoznania się z jej treścią. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna – bez uwag, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – bez uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany budżetu na 2024 r. AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (2) 

Bernard Loch, Rafał Twardawski 

 

g) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Wójt Gminy Turawa przed sesją wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały, którą  radni 

otrzymali przed  sesją i mieli możliwości zapoznania się z jej treścią. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna – bez uwag, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – bez uwag 

 

Radny J. Farys zadał pytanie w sprawie braku inwestycji hali w WPF 2024 oraz w budżecie 

zabezpieczonych środków jest 4 700 000,00 zł a wartość inwestycji na około 7,5 mln. 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, informując, że inwestycje najprawdopodbnie 

zakończona będzie w tym roku a na kolejnej sesji zostanie radnym przedłożona uchwała w 

sprawie emisji obligacji.  

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej - AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, 

Kamil Świtała, Krystyna Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Farys 

NIEOBECNI (2) 

Bernard Loch, Rafał Twardawski 

 

h) Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej - uchwała 

wprowadzona na 7 dni przed sesją 

 

Przewodnicząca rady przedstawiła projekt uchwały.  

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna – bez uwag, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – bez uwag. 

 

Radny J. Farys zwrócił uwagę na zapis: w §1 następujących radnych zastąpić zwrotem 

następującego radnego. 

Przewodnicząca odczytała ponownie zapis § 1 po zmianie i przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej - uchwała wprowadzona na 7 dni przed 

sesją.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (2) 

Bernard Loch, Rafał Twardawski 

 

10. Informacja o Zarządzeniach Wójta w sprawie zmiany budżetu Gminy. 

 

Informację przedstawiła Skarbnik Gminy- radni otrzymali informacje na e-sesję. 

Do przekazanej informacji nie wnoszono uwag. 

 

 

11. Przedstawienie pism, jakie wpłynęły między sesjami. 

 

Radni otrzymali wszystkie pisma  na e – sesję i mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. 

- pismo nr 1 – List Polskiej Izby Gospodarczej Przemysłu Drzewnego do Samorządowców – 

do wiadomości RG, 

- pismo nr 2 – Apel w sprawie poprawy obecnej sytuacji w rolnictwie – do wiadomości RG, 



- pismo nr 3 – Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe Rzeczypospolitej Polskiej, Zespół 

analiz zagrożeń, 

- pismo nr 4 – Apel do Pana Andrzeja Dudy, Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 

skierowany przez Biuro Ruch Autonomii Śląska, po odczytaniu treści apelu radni wyrazili 

chęć podjęcia. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie 

dodatkowe za przyjęciem apelu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Bochański, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola Kornek-

Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil 

Świtała, Krystyna Wieczorek, Rafał Twardawski, Jerzy Farys 

NIEOBECNI (2) 

Bernard Loch, Aneta Buczek 

 

- pismo nr 5 – dot. samowolnego naruszenia mojej własności przez Urząd Gminy w Turawie 

położonej we wsi – przewodnicząca poinformowała o skierowaniu pisma do organu 

wykonawczego o zajęcie stanowiska w w/w sprawie. Następnie Rada Gminy wystosuje pismo 

do adresata, 

Wójt zabrał głos, przedstawiając problem w/w sprawy, 

- pismo nr 6 – dot. przyjecie dziecka z niepełnosprawnością do placówki przedszkolnej na 

terenie Gminy Turawa przewodnicząca poinformowała o skierowaniu pisma do organu 

wykonawczego o zajęcie stanowiska w w/w sprawie. Następnie Rada Gminy wystosuje pismo 

do adresata, 

- pismo nr 7 – skarga na Wójta Gminy Turawa – rozpatrzona w drodze uchwały na dzisiejszej 

sesji. 

 

12. Wolne wnioski. 

 

Wnioski złożyli: 

 

1. Radny Benedykt Śliwa w sprawie: 

- wnioskuję o podjęcie przygotowań odnośnie rozbiórki niedokończonej od lat inwestycji w 

postaci budynku szatni oraz zaplecza sportowego znajdującej się w sąsiedztwie boiska i hali 

Bastion w Bierdzanach. 

 

2. Radny Jerzy Farys w sprawie: 

-wybrukowania części podwórka filii szkoły w Kadłubie Turawskim umożliwiający 

nawracanie autobusu, który będzie przywoził dzieci do szkoły. Wieś Kadłub Turawski może 

przekazać potrzebną kostkę brukową, 

- uregulowania praw własności ul. Letniskowej w Rzędowie, Część pasa drogowego w 

środkowej części należy do dwóch prywatnych właścicieli. Wnioskuję o przejęcie – zakup 

tych części, gdyż obecnie droga jest nieprzejezdna dla pojazdów  - zagrodzona taśmami 

policyjnymi, 

- remontu drogi powiatowej na odcinku Kadłub Turawski – Turawa, a szczególnie na trasie 

Kadłub Turawski – Rzędów, 



- podjęcia prac w celu przekazania obiektu Caritas wraz z działką w Kotorzu Małym Caritas 

Diecezji Opolskiej, która obiecała zbudować na tym terenie nowy obiekt. W umowie 

powinien być zawarty warunek czasowy, że w razie niewybudowania nowego obiektu w 

określonym czasie np. 10 lat teren wraz z obiektem wraca do własności do Gminy Turawa. 

3. Wniosek Komisji Ładu, Porządku i Rolnictwa z dnia 20 maja 2024 r. w sprawie: 

- zabezpieczenia elementów betonowych przy placu zabaw (plaża), 

wymiany regulaminu (tablica) przy grającej ławce, 

wymiany wiaty przystankowej przy ul. Opolskiej, 

zabezpieczenia kabla (plaża główna, boisko – światłowód) 

naprawy/wymiany siatki oraz linki zabezpieczającej na boisku do koszykówki 

usunięcia korzeni po wycince drzew (parking przy ul. Opolskiej). 

 

4. Radni Michał Bochański, Mariusz Lasak w sprawie: 

 

- na wniosek mieszkańców została skierowana prośba o rozpoznanie kwestii technicznych 

budowy oświetlenia przejścia pieszo rowerowego na ścieżce rowerowej w okolicy domu 

Państwa Dudek – Morcinek. Przejście jest  w newralgicznym miejscu i jest bardzo 

niebezpieczne, wymagało by to specjalnego oświetlenia celem zapewnienia bezpieczeństwa 

pieszych i rowerzystów poruszających się ścieżką. W trakcie analizy proszę wziąć pod uwagę 

podobne przejście przy ul. Lipowej w Marszałkach, które również będzie wymagało w 

przyszłości oświetlenia. 

 

5. Radny Michał Bochański w sprawie: 

 

- remontu chodnika znajdującego się w Turawie na ul. Opolskiej w obrębie poczty, który 

został zniszczony podczas remontu mostu, 

- remontu drogi na ul. Kościuszki pomiędzy Turawą a Kotorzem Wielkim. 

 

6. Radni Sebastian Klotka i Sebastian Moczko w sprawie: 

 

- usunięcia opadłych podczas wichury (koniec kwietnia 2024) konarów drzew na poboczu 

ulicy Wodociągowej skrzyżowanie ul. Wodociągowej i Zielonej) oraz naprawy bariery 

energochłonnej uszkodzonej przez owe konary, 

- w jaki okresie planowane są bieżące remonty nawierzchni dróg gminnych asfaltowych. 

Prośba o rozeznani możliwości poszerzenia metody naprawy ponad stosowaną w ostatnich 

latach tj. przy użyciu kruszywa mineralnego łączonego z emulsją bitumiczną tzw. patcherem 

o np. klejenie pęknięć i miejscowej wymiany warstwy w miejscach występowania 

największych uszkodzeń. 

 

Wnioski ustne: 

Radna Krystyny Wieczorek w sprawie opróżnienia serduszek zapełnionych nakrętkami w 

poszczególnych sołectwach.  

Radny B. Śliwa w sprawie dofinansowania obejścia wokół Urzędu Gminy.  

Radny J. Farys zadał pytanie w sprawie organizacji wyborów sołtysa w poszczególnych 

sołectwach.  

Na wszystkie wnioski ustne odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Turawa.  

 

13. Odpowiedź na złożone wnioski. 



 

Odpowiedzi na wnioski radni otrzymają w formie pisemnej w ustawowym terminie -14 dni. 

 

14. Przedstawienie protokołu Komisji Wnioskowej. 

 

Komisja wnioskowa przedstawiła  zarejestrowane wnioski. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu Komisji Wnioskowej..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Bochański, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, 

Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (2) 

Aneta Buczek, Bernard Loch 

 

15. Zakończenie obrad i zamknięcie sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Iwona Duda zamknęła sesje 

Rady Gminy Turawa. 

 

 

 

  

Przewodnicząca 

Rada Gminy Turawa 

  

 

Przygotował(a): Wioletta Biernot 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


